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Készült: Győrött, a Győr-Moson-Sopron Vármegye Közgyűlése 2024. szeptember 6-án tartott
üléséről.

Az ülés kezdődött: 10.00 órakor, véget ért 11. 17 órakor

Jelen vannak:

Bognár Sándor, Csorba Dezső, Hámori György, Hordós István, Ivanics Ferenc, Király Patrik,
Dr. Kosztyi János Gergely, Kovács József János, Major András, Mák Ferenc, Méri Attila,
Németh Zoltán, Paduts László, dr. Pető Péter, Szabó Zoltán, Szabó-Szilágyi Gabriella.

Részt vesznek mé a köz űlésen:

Funk József, a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Polgárőr Szövetség elnöke, a Györ-Moson-
Sopron Vármegyei Önkormányzati Hivatal munkatársai, a sajtó képviselői és érdeklődők.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Tisztelt Közgyűlés! Köszöntöm a közgyűlés tagjait, a meghívottakat és minden érdeklödőt.
Molnár Rita képviselö 2024. június 27-én elhunyt. Molnár Rita 2002 óta volt a megyei
kozgyűlés tagja. 2006 és 2010, valamint 2010 és 2014 között a Pénzügyi és Vagyonkezelő
Bizottság elnöke, 2014 és 2019 között a Pénzügyi Bizottság, 2019 óta pedig a Pénzügyi és
Ügyrendi Bizottság elnöke volt.
Kérem, hogy egyperces néma felállással emlékezzünk rá.

Egy perces néma felállás következett.

NémethZoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen! A jogszabályok viszont ebből a szempontból kegyeleti kérdeseket nem
tartalmaznak. Éppen ezért a területi választási bizottság határozatában megállapította, hogy
Molnár Rita képviselő asszony helyére a Fidesz KDNP 2019. évi megyei listájáról a soron
következőjelölt, Kovács JózsefJános lép be a közgyűlésbe képviselőként.
A Mötv. 28. § (3) bekezdése alapján az önkormányzati képviselö a képviselő-testület alakuló
ülésén, időközi választás esetén a megválasztását követö ülésen a képviselő-testület előtt esküt
tesz és erről okmányt ír alá.
Kérem Kovács Józsefurat, hogy fáradjon ki, és tegye le az esküt.

Eskütétel következett.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Köszöntöm hivatalosan Kovács József képviselőtársunkat is, aki az október 1-jei testület
megalakulásakor is tagja lesz a testületnek, tehát ott is mandátumot nyert, egy kicsit elöbb kezdi
meg a képviselöi munkáját, de a vármegyei közéleti tevékenység ennél már sokkal régebbre
datálódik, úgyhogy Jóskánakjó munkát kívánok a következö egy hónapos idöszakra is és az
azt követö időszakra is. Nos, a közgyűlésen 16 képviselő van jelen, a közgyűlés tehát
határozatképes. Elözetesen Valiczkó Mihály és Mecséri Szabolcs képviselök jelezték a
távolmaradásukat.



A javasolt napirendi pontokat a képviselőtársaim megkapták. Kérdezem a képviselőtársaimat,
hogy van-e valakinek módosító indítványa a napirenddel kapcsolatban.
Nem látok jelentkezést, akkor én szeretném, hogy a közgyűlés vegye fel napirendjére az
"Alapítvány támogatása" című előterjesztést negyedik napirendi pontként.
Tehát kérem, hogy akkor először szavazzunk az új napirend felvételéről negyedik napirendi
pontként.

A közgyűlés 16 igen, egyhangú szavazattal felvette napirendjére 4. napirendi pontként az
"Alapítvány támogatása" című előterjesztést.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérem, hogy az így kiegészített napirendről összességében szavazzunk.

A közgyűlés 16 igen, egyhangú szavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. Tájékoztató a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Polgárőr Szövetség munkájáról.
Elöadó: Funk József, a Szövetség elnöke

2. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Onkormányzata 2024. évi költségvetésének
módosítása.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

3. A 2024. évi vármegyei kitüntető cím és kitüntetö díjak odaítélése.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

4. Alapítvány támogatása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

5. Tájékoztató az átruházott hatáskörben hozott döntésekről.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. Interpellációk, kérdések.

7. Egyebek.

1. na irendi ont
Tá'ékoztató a G őr-Moson-So ron Várme

Előadó: Funk József, a Szövetség elnöke
ei Pol árőr Szövetsé munká'áról.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszöntöm körünkben Funk József urat, a Vármegyei Polgárőr Szövetség elnökét, és meg is
kémém, hogy tartsa meg az előadását.

Funk József a G őr-Moson-So ron Várme ei Pol árőr Szövetsé elnöke

Tisztelt Elnök Ur! Alelnök urak, képviselő asszony, képviselö urak! Elöször is engedjék meg,
hogy nagy tisztelettel megköszönjem, hogy ismételten lehetőséget kapott a polgárőrség, hogy
tájékoztatást adjon a megyei közgyűlés részére az elvégzett feladatokról, illetve az
elkövetkezendő időben tervezett feladatainkról, amit mi év végéig szeretnénk végrehajtani. A
polgárőrség a tagok önkéntes szolgálata útján járul hozzá a települések közrendjének,



közbiztonságának fenntartásához, a bűnmegelőzéshez. Ezt a munkát a közterületen nem hösök,
nem különleges képességű emberek végzik, hanem a közért tenni akaró, jó szándékú, a család
által elhatározásokban támogatott emberek. A szervezet ereje nem az eszközökben, hanem az
emberekben rejlik. A több mint 30 éves polgárőrség fejlődése során kivívta a magyar
társadalom megbecsülését, mert polgárőreink tudják, hogy az ország, vármegyénk, a
lakókömyezetünk, az emberek biztonsága nem magától értetödö, a közbiztonság megóvásért
nap mint nap tenni kell, és a polgárőrök tesznek is, még abban az esti idöben is, amikor a
közrend, közbiztonság szilárd talajon áll. Remélem nem sértem meg a rendőrséget, a
rendöröket, ha azt mondom, hogy ma már polgárörök nélkül nincs közbiztonság. A polgárőrség
munkájában megnyilvánuló társadalmi összefogás nélkül Magyarország aligha lehetne a világ
egyik legbiztonságosabb országa. Ilyen jellegű és nagyságú civil összefogás nem létezik
máshol. Felbecsülhetetlen annak a munkának az értéke, amit a polgárőrök végeznek nap mint
nap. Mára az Országos Polgárőr Szövetség a kezdetekkor még elsősorban a helyi
közbiztonságért, javításért tenni akarók összefogásából egy olyan közösséggé vált, amelynek
az ország egészének közbiztonságára is nagy hatással van. Mondotta ezt dr. Pintér Sándor
belügyminiszter, aki maga is polgárőr, ő birtokolja az egyes számú tagkönyvet. Aki szerint a
polgárőrök a schengeni külsö határon végzett munkájukkal az Európai Unió egészének
közbiztonságáért is szolgálnak. Igaz, hogy mi távolabb esünk a schengeni határtól, de itt a
megyénkben is jelentkeznek azok a feladatok, amelyet a migráció ráiik ró, azok az emberek,
azok az embercsempészek, akik átjutottak a rostán, azok itt jelentkeznek a megyénkben, a
megyénk nyugati határán, és nagyon sokszor nap mint nap az ott lévö polgárőröknek
tennivalójuk akad, mivel a lakosok bejelentik, hogy idegen autó érkezett, idegen emberek
jönnek ki a határszélre, és gyakorlatilag egy 10 méteres fütás után már osztrák területen vannak.
Ebben próbálnak a kollégáim, a határügyi tagozat munkatársai valamilyen úton-módon
segítséget nyújtani a rendőröknek, a határvadász kollégáknak, de mint önök is tudják, a
polgárörség nem hatóság. Mi jelzőszolgálat vagyunk, tehát mi nem léphetünk úgy föl az
emberekkel, a migránsokkal szemben, mint esetleg egy hatósági jogkörrel felruházott
személyen. Ennek ellenére nap mint nap megpróbálják kollégáim visszatartani az embereket,
illetve hathatós információt adni a kiérkezö rendőröknek, hogy eredményes legyen a munkájuk.
A szervezeti kultúra és létszámhelyzet tekintetében a polgárőrséggel továbbra is az
egységesség, a közös cél iránti elkötelezettség, az ország és a lakókömyezet biztonsága,
megóvása és ebben való önkéntes közreműködés és az ezen alapuló hazafíság határozza meg a
munkákat. Győr-Moson Sopron vármegyében 99 polgárör egyesület tevékenykedik 3770 fővel,
amelyböl nyolcvanhét i^ú polgárőr, de tudom önöknek jelenteni, hogy az egy iskola-egy
polgárőr akció keretén belül már iskolás polgárőreink is vannak, egészen harmadik osztálytól
kezdödően. Én úgy szoktam fogalmazni ezeknél a feladatoknál, hogy igyekezünk már
kiskorban megfertőzni a gyerekeket, ezzel a mentalitással, hogy a közért tenni igenis jó és a
közért tenni érdemes. És higgyék el nekem, hogy nagyon felemelö érzés az, amikor az iskolában
találkozunk, és a pici kis iskolás első, második, harmadik osztálytól kezdve kis sárga
mellénybenjön, és reggelente kint áll a kapuban, és segíti a társainak az iskolábajutását. Segít
a felnöttek mellett, és a második, harmadik alkalommal már azt mondják a tanító néninek, hogy
tanító néni, nem kellenek ide a felsösök, tudjuk már, mi a dolgunk, mi is meg tudjuk önállóan
ezt oldani. És ez nagyon sok helyen már működik, és szerencsére vannak olyan pedagógusok,
akik segítenek nekünk ebben a munkában.
A tavalyi év folyamán megyénkben három új egyesület alakult, Ravasz, Csapod és Dunasziget,
és ezek az egyesületek is megkezdték a tevékenységüket. Az egyesületek többségének a
működése a felügyelöbizottság ellenörzései alapján megfelelő, előre tervezett szolgálati
beosztások alapján végzik a településeken a tevékenységüket, az alapszabályban vállalt
feladataikat, és rendszeresen bejelentkeznek a 112-es ügyeletre. A megyében működö
egyesületek mindegyike rendelkezik együttműködési megállapodással az illetékes



rendőrkapitányságokkal, és tudom önöknekjelenteni, hogy ez a 99, egyesével 112+1 település
közbiztonságának a letéteményesei, és ezeket felügyeli. Az a plusz egy, az a szomszéd
vánnegyéből, Veszprém vármegyéből hozzánk csatlakozott település, akik önállóan nem
kívántak létrehozni Polgárör Egyesületet, de mivel amegyehatár közelsége lehetövé tette, ezért
felkérték a megyehatár közelében lévö egyesületet, hogy oda betársuljanak és ezáltal az a
település is polgárőrség által védett településsé nyilvánult. A működésüket BM támogatások
mellett önkormányzati támogatásból fedezik az egyesületek, ezen túlmenően élnek a pályázati
lehetöségeikkel. A tavalyi év folyamán nagyon sok alkalommal nyújtottak be pályázatot, és
szerencsénkre nyertes pályázatok voltak. Ebben a tevékenységben kiemelkedő a rábaközi
térség, ahol szép számmal vannak nyertes pályázatok. Ez köszönhető az országgyűlési
képviselő úr áldozatos tevékenységének is, amellyel segíti az ottani települések tevékenységét
és niunkáját. Az egyesületek több mint fele, 89 százaléka rendelkezik gépjárművel. Ebből saját
gépjárművek is vannak, illetve a rendőrség tulajdonában lévő használatra megkapott
gépjárművek. Szerencsére sikerült eljutnimk odáig, hogy a gépjárművek átlagéletkora most már
fiatalodott. Tehát igyekeztünk megszabadulni az idős gépjárművektöl, személygépkocsiktól,
azoktól, melyek nagymértékben apasztják az egyesületek anyagi forrásait, ugyanis sajnos évek
óta küzdünk a gépjárműveknél a cégautóadóval. Tehát ezt nekünk valamilyen úton-módon a
központi támogatásból vissza kell adni, illetve be kell fizetnünk a cégautóadóra, és egy nagy
teljesítményű idös autónak a fenntartása, éves fenntartása nagyon komoly anyagi ráfordítást
igényel az egyesületektől. Igyekezünk minél hathatósabban részt venni a pályázatokban, és
amennyiben lehetőség van rá, akkor fiatalítani a gépjárműparkot. A személygépjárműveken
kívül rendelkezünk kerékpárral, elektromos mopedekkel, motorkerékpárral, valamint quaddal
is, illetve megcéloztuk, hogy - az elkövetkezendő időben valószínű, hogy ez a jövő évnek a
beszerzése lesz, - elektromos rollereket szeretnénk vásárolni, és ezzel is csábítóvá termi a
fiatalok részére, hogy jöjjenek és vegyenek részt ebben a munkában, természetesen felnőtt
felügyelete mellett. Tehát egy polgárőr nem mehet ki szolgálatba, csak párban járhatnak.
Feltételezem, hogy az idősebb generáció már nem annyira kedvelné az elektromos rollert, de
ha egy fiatal nagyon szívesen elmegy szolgálatba az idősebb kollégájával, idősebb polgárőrrel,
aki mondjuk egy elektromos mopeden kíséri a szolgálati időre ezt a fíatalt.
A szolgálati órák alakulásában 2023-ban mindösszesen 419.418 óra szolgálati idöt töltöttek a
polgárőreink. Kint a közterületen vigyázták a közrendet, jelezték az olyan eseményeket,
amelyek jogszabálysértők voltak, illetve megpróbálták visszatartani az elkövetőtől, a
bűncselekményektől az erre hajlamosakat. 2024. 06. 30. napjáig 211.520 óra szolgálatot
teljesítettünk, és azt is el kell mondani, hogy a takarékosság jegyében az idei évben nagyobb
hangsúlyt fektettunk a gyalogos járörszolgálatra, illetve hogy minél többen legyenek kint a
közterületen a polgárőrök, tehát egy látható polgárőrségben nyilvánuljanak meg.
Nagyon sikeres akciót hajtottunk végre közösen a Győri Rendőrkapitánysággal két alkalommal
is. Az egyik december hónapban került végrehajtásra, a másik akció pedig febmárban, ugyanis
a rendőrkapitányságtól, főkapitányságtól érkezett kérés, hogy Győmek vannak fertőzött
területei, ahol a nemkívánatos cselekmények túlsúlyban felszaporodtak, és ehhez kérték a
polgárőrség segítségét, kevés volt a rendöri állomány. Tudom önöknekjelenteni, hogy a megyei
polgáröröktől december hónapban 63 fő polgárőr vett részt ebben az akcióban. Gyakorlatilag a
teljes hónap folyamán este 6 órától éjjel 2 óráig váltásokban kint voltak a rendőrökkel, illetve
önálló szolgálatban a polgárőrök. Február hónapban pedig 44 fö polgárőr vett részt ebben az
akcióban, és a visszajelzések alapján abban a térségben megszűntek ezek a cselekmények.
Természetesen a bűnözők mindig megújulnak, és egy másik területre helyeződött át a hangsúly.
De én úgy hiszem, hogy ha ilyen akcióban tudunk segíteni, akkor elöbb-utóbb valamilyen
hathatós eredményt is el fogunk émi ezen a területen.
Az életkor vonatkozásában 44-45 év között van az átlagéletkorunk. Sajnos el kell mondani - és
ez már tény országos vonatkozásban is -, hogy egyre inkább kiöregszik a polgárörség. A



harmincegynéhány éwel ezelőtt alakult polgárőrök eljutottak abba a korba, hogy előbb-utóbb
át kell adni a stafétabotot a fiatal részére, de sajnos el tudom mondani önöknek azt is, annak
ellenére, hogy nagyon komoly munkát fektetünk a fiataloknak a bevonzásába, hogy kedvet
kapjanak ehhez a munkához, az utóbbi időben az ingyen mimkának nincs annyira népszerü
jelentösége a fiataloknál. Meg is lehet érteni, hiszen a fiatal pályakezdő, fiatal nős emberek 2-
3 munkahelyen dolgoznak ahhoz, hogy a családjukat el tudják tartani. Emellett nem nagyonjut
idő arra, hogy gyakorlatilag önkéntes munkát is tudjanak vállalni a szabadidöben, illetve
jelentős részük itt dolgozik az osztrákoknál, németeknél, ahol az ottani munkáltató nem nagyon
tolerálja azt, hogy ö ingyen munkára esetleg hazajöjjön és itt dolgozzon. De minden erőnkkel
és lehetőségünkkel azon vagyunk, hogy elöbb-utóbb valamilyen úton-módon nagyobb
létszámmaljöjjenek a fiatalok hozzánk.
Az aktivitás szempontjából van egy létszámadat, pontosabban kettös létszámmal dolgozunk
országosan is. Országosan 67 ezer körüli polgárőr van. Nálunk az előbb mondtam, hogy 3770
polgárőr van. Sajnos azt kell mondanunk, hogy az aktív létszámunk körülbelül olyan 50
százalékos. Tehát aki effektíve szolgálatba fogható és ki tud menni az utcára és vállal
szolgálatot, az körülbelül ennyi, a többi ilyen - hogy is mondjam, támogató jelleggel ott van,
támogatja a munkánkat, de már az életkorából adódóan sem tud kimenni és tud részt venni az
effektív mmikában, illetve az elfoglaltsága sem nagyon engedi azt, hogy most ott legyen. A
megyei szövetség elnöksége 10 főből áll. Elnök, elnökhelyettes, titkár, járási koordinátorok,
amelyből hat koordinátor van, és ebből kettő alelnök, illetve egy i^úsági koordinátor, azok, aki
gyakorlatilag a megyei szövetségek érdekképviseleti munkáját összefogják. Működik
szövetségünknél lovas tagozat 17 fővel, szolgálati kutyás és állatvédelmi tagozat 24 kutyával,
motoros polgárörünk van 12-töl, valamint ifjúsági tagozatunk és határ^édelmi tagozatunk,
valamint vízipolgári tagozatunk, a Fertő-tavi és a Felső-dunai. A Fertő-tavi tagozatnál el kell
mondani, hogy sajnos az ő tevékenységük most már a mostani munkára, illetve országos
viszonylatra korlátozódik, mert együttműködés alapján a rendőrség országos területre is hívja
öket feladatvégrehajtásra, de a Fertő-tóban elvesztették a szabad vízfelületet, ahova ök ki
tudnának menni, de a nagyobb megmozduláskor itt a mostani Dunán természetesen szolgálatot
vállalnak, és ott vannak a rendezvények biztosításánál. Nagyon aktív, nagyon jó kis csapat,
sikerült hála Istennek felépülniük, a vezetöjük halálából adódóan újraszervezödött a csapat és
továbbviszik a munkájukat komoly technikai felszereléssel.
Megyénkben a tevékenységek egyrészről a közrend, közbiztonság fenntartása, a
bűncselekmények megelőzése, közterületen való jelenléttel látják el a szolgálatot a
polgáröreink, illetve elég gyakran előfordul, hogy rendezvények biztosításánál a polgárőröket
kérik föl, hogy segítsék az ottani tevékenységét és munkát. Vannak visszatérő rendezvények,
amelyek immáron hagyományként működnek. Egyrészröl a Györújbaráti Motoros találkozó,
amely minden évben megrendezésre kerül nagyon komoly motoros létszámmal, a 2000 fölötti
motoros létszám szokott felvonulást tartani, ahol gyakorlatilag a polgárörök nyújtanak
segítséget a rendőröknek a forgalomirányításban. Ebben 44 fö vett részt a tavalyi év folyamán,
de meg kell említenünk, hogy most már visszatérő rendezvény Pannonhalmán az országos
kerékpáros bajnokság, mind a férfi, mind a női döntőjének a megrendezése, illetve a V4-ek
nemzetközi kerékpáryerseny biztosítása, ahol nagyon komoly polgári erők kerülnek
mozgósításra, és gyakorlatilag 30-40 fővel vesznek részt egy egész napos rendezvénynek a
balesetmentes biztosításában, és szerencsére az utóbbi idöben nem fordult elö olyan rendkívüli
esemény, amely negatívan befolyásolta volna ezt a rendezvényt.
Mint az elöbb említettem, nagyon komoly munkát fektetünk az i^ú polgárörökbe, az ifjúsággal
való foglalkozásba. Az elnökségben van egy ifjúsági koordinátor, iQúsági referens, aki
gyakorlatilag összefogja ezt a munkát. Minden járásban il]úsági koordinátorok kerültek
kijelölésre, akik az adott járásokban irányítják ezt a tevékenységet. Jelen pillanatban ifjúsági
centrumunk működik a győri Bercsényi iskolában, szakközépiskolában, ahol a rendészeti



képzést folytató diákok nagyon aktívan részt vesznek ebben a tevékenységben és jámak
szolgálatba a györi polgárőrökkel, a rendörökkel közösen. Sőt, a tavalyi évben eljutottunk
odáig, hogy a nyári gyakorlat alkalmával lehetőség nyílt arra, hogy a diákok a polgárőrségnél,
a saját településünkön, az egyesületnél tudják le a kötelező nyári gyakomoki szolgálatot.
Nagyon eredményes és nagyon sikeres volt a visszajelzések alapján. Mind a gyerekek élvezték
ezt a tevékenységet, és nagyon felelősségteljesen hajtották végre a feladatokat, de az
egyesületek vezetése és a tagjai is elismerően nyilatkoztak a fíatalok tevékenységéről és
munkájukról. Az általános iskolában végzett tevékenység tekintetében meg tudom említeni a
nyúli általános iskolát, ahol is gyakoriatilag a harmadik osztálytól kezdődően foglalkoznak a
fiatalokkal, és most már eljutottunk odáig, hogy a Nyúli Polgárőr Egyesület elnöke egy olyan
fíatalember lett, aki valamikor általános iskolásként kezdte a polgárőri szolgálatot. Es azok a
felnőtt polgárőrök, akik már elkerültek a településről, vissza-visszajámak a településre egy
kicsit nosztalgiázni, hogy valamikor itt kezdtünk. Es nagyon kiemelkedő az a tevékenység és
munka, amit a Gönyűi Polgárőr Egyesület folytat. Igaz, hogy Ifjú Gönyűiek Közössége néven
nevesült ez a csapat, de a polgárőrök segítségével végzik a feladataikat. Most feladatul szabtuk
magunknak, hogy az elnevezésben egy kicsitjelenítsük meg a polgárőrséget is a gönyűieknél.
Remélem sikeres lesz ez a felhívás, de nem ez a lényeg, hanem az a lényeg, hogy a szellemiség
az legyen, amit a polgári célkitűzésként kitűzött magának.
A központilag kapott támogatások 82 százaléka ki van adva az egyesületeknek, tehát a BM-től
kapott központi támogatás. Ebből a maradék 18 százalék maradt bent a megyénél a működési
tevékenységnek a finanszírozására, az összes többi forrás pedig az egyesületeknek kerül ki,
illetve amit az előbb isjelentettem önöknél, hogy az önkormányzatoktól némi nemű támogatást
is kapnak. Szerencsére túlnyomó többségben az egyesületek jó kapcsolatot ápolnak az
önkormányzatokkal. Ezzel nem azt akarom mondani, hogy mindenhol optimizmus van és
mindenhol közkedveltek a polgárőrök. Sajnos vannak konfliktusok, amikkel időnként meg kell
küzdenünk. Ebben nagymértékben az emberi gyarlóság benne van, személyes konfliktusok is
bekeriilnek a tevékenységbe, amely nem szerencsés a későbbiek folyamán.
Ami a 2024-es évben új momentumként jelentkezett a polgárőrségnek, egyrészröl felkérést
kaptunk az illegális hulladéklerakók felderítésére a minisztériiuntól, és ehhez anyagi támogatást
is kapunk. Megyénkben 49 egyesület csatlakozott ehhez a mozgalomhoz. Havonta jelentést
küldünk az Országos Polgárőr Szövetségnek, és tudom önöknekjelenteni, hogy május-június-
július hónapban 61 illegális hulladéklerakó helyet derítettek fel a polgárőrök és a felderített
hulladéklerakók hulladékmennyisége 226,5 tonna. Ezeket a felderített hulladéklerakókat
egyrészröl a hulladékradar applikáción keresztül rögzítik, illetve továbbítják az
önkormányzatok felé, mind a GPS koordinátákat, mind fényképfelvételeket, hogy igazolni
tudják, hogy illegális szemét került oda a lakókömyezetükbe, és a későbbiekben intézkedni
tudjanak. Itt ez egy kicsit paradox módszert is okozhat, ugyanis támogatásért fordulunk az
önkormányzatokhoz, hogy segítsék a polgárőröket, de amikor felderítünk egy ilyen
hulladéklerakót, óhatatlanul az önkonnányzatnak okozunk munkát, mert nekik kell
gondoskodni arról, hogy az a hulladék elkerüljön onnan, és nekik kell elszállítani. Ez nem kevés
anyagi terhetjelent az önkormányzatoknál, de megpróbálunk nagyon óvatosan és kíméletesen
bánni ezekkel, tehát inkább a központi rendszer felé jelezzük ezeket a felderített dolgokat.
Polgárőreink részt vesznek a gondos óra népszerűsítésében és alkalmazásában. A településeken
az idősebbeknek segítenek a regisztrációban, illetve az idősebb polgáröreinket is biztatjuk arra,
hogy vegyenek részt ebben a programban, és legyenek támogatói ennek a felhívásnak.
Igazából még, ami újként jelentkezik és új momentumként lépett be, beszéltem arról, hogy
rendelkezünk szolgálati kutyás és állatvédelmi tagozattal. Eddig a szolgálati kutyák kiképzésére
fordítottunk nagyobb hangsúlyt, most már tudom mondani azt, hogy keresökutya képzéssel is
megpróbálkoztunk, hogyha olyan jellegű esemény van, akkor mi is rendelkezzünk
keresőkutyával. Illetve egyre inkább nagyobb hangsúlyt fektetünk az állatvédelmi



tevékenységnek a népszerűsítésébe, és egy új kezdeményezés alapján megnyertünk egy pár
általános iskolát és pedagógusokat, ahol gyakorlatilag szakkör keretében havonta egy
alkalommal foglalkozunk a felelős állattartással. Megfelelö szakembereket hívunk ezekre a
foglalkozásokra, és próbáljuk a fiatalokat megnyemi az ügyben, hogy az állatvédelmi törvény
is megfelelöképpen végrehajtásra kerüljön ajogszabályok alapján.
Én ennyiben szerettem volna összefoglalni azt a tevékenységet, amit a polgárőrök végeztek.
Tennészetesen számtalan olyan egyéb dolog is van, amit nap mint nap elvégeznek a polgárőrök,
de ezt önként vállaltuk, és azért csináljuk, mert amiak idején valamikor, és hadd mondjam, a
személyes tapasztalatként a szüleink megfertöztek ezzel, és azt mondták, hogy a közösség
érdekében dolgozni kell. Én nagyon köszönöm a megtisztelő figyelmüket, és köszönöm, hogy
lehetöséget kaptam a tájékoztatóra.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen elnök úmak a tájékoztatását, a kiegészítést, és nyilván nem utolsó sorban a
polgárörségnek a munkáját és annak a közel 3800 tagnak a tevékenységét, illetve azokét is, akik
oket koordinálják, és a munkajukat szervezik, segítik azt a tevékenységet, amivel - egyetértve
Pintér úrral - az ország biztonsága nem lenne ilyen kimagaslóan jó. Nyilván mindig lehet
javítani, de a polgárőrök országosan is és vármegyénkben is nagy mértékben járulnak hozzá
ahhoz, hogy mi biztonságban élhessünk. Elsőként dr. Petö Péter alelnök úr kért szót.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke
Tisztelt elnök úr, jómagam is gratulálok az Ön tevékenységéhez, és a^ egész megyeí
szer^ezethez is, és nyilván minden aktív polgárömek. Én azt gondolom, hogy azért ez a közel
2000 aktív polgárőr, ez egy nagyon szép szám ebben a megyében is. Elnök úmak a beszámolója
az azt megelőző évről és az első félévről való kiegészítése volt, de például hétfö óta mindig,
amikor Mosonmagyaróváron, a Szigetközi úton közlekedek fel Győrbe, akkor látom az utak
mentén reggel 8-kor a polgáröröket, és tudom, hogy ez egy országos akció, amiben rendkívül
aktív a megye is, úgyhogy gyakorló apukaként is, meg minden szülö nevében is hálás szíwel
köszönjük, hogy ott állnak most az iskolakezdéskor a zebrákon és segítik a gyerekeknek a
biztonságos átközlekedését.
A Szigetköz Natúrpark elnökeként pedig hadd köszönjem meg azt, hogy 2020 óta számos
szigetközi rendezvényt a damózseli-i, kimlei és más kömyező szervezetekből érkezö
polgárörök, hétvégüket feláldozva segítik, mint ahogy a megyében máshol is azokat a nagy
rendezvényeket, amelyeket elnök úr felsorolt. Úgyhogy valóban, ahogy elnök úr is elmondta,
hogy önök nélkül nem lenne ilyen biztonságos és élhetö a térségünk. Egy rövid kérés, kérdés
mégis felvetődik, nem elöször teszem, mert két éve hoztam elöször szóba, hogy a Szigetköz
térségében működö és aktív polgárör szervezeteket szívesen összehívnánk egy beszélgetésre,
akár a katasztrófavédők koordinálásával, hiszen a vízipolgárörség egyik attribútuma az, hogy
megfelelö eszközökkel is rendelkezzenek, ahogy elnök úr fel is sorolta az eszközállományt.
Szerintem ők elég komoly eszközállománya fel lettek töltve a Szigetközben, amelyek akár
quadok szállítására alkalmasak, és akár a belső területekre is át lehet velük közlekedm, mert
sajnos továbbra is észleljük a szintén elnök úr által már említett illegális hulladéklerakást, a
természetvédelmi területeken az illegális kempingezést és az illegális falopást is, ezt el kell

része. Pláne, hogy gondként felmerült, hogy az északi csücskünkön nincsenek polgárörök.
Elnök úr említette a dunaszigeti szervezetnek a megalakulását. Tehát tulajdonképpen Duna-
szigettől Ásványráróig most már van egy olyan fiizér, amivel ezt az együttműködést ki tudnánk
bontani. Ugye ebben majd kémém a segítö közreműködését, és még egyszer köszönöm szépen.



Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen! Szabó Zoltán képviselő úr kért szót. Parancsolj!

Szabó Zoltán ké viselő

Köszönöm szépen, elnök úr! A DK frakció nevében is elismerésünket és köszönetünket
fejezzük ki az elnök úron keresztül az összes többi polgárőmek. Ismerve közülük egy jó párat,
és ismerve azokat az emberi motivációkat, amik megerősítik az utolsó mondatát, hogy
valójában a helyi közösségek szolgálata és az arra való aktívabb fígyelés, ez egy olyan
kulturális örökség tud lenni, ami egyébként nagyon sok mindennek a letéteményese, amitől az
ember jól érzi magát a saját maga kömyezetében. Es itt a kulturális részét felhoznám, nem
bezárkózás, elzárkózás, elszigetelödés, hanem az egymással élő újítás legyen a fő mondanivaló.
A közösségeknek ez a fajta szolgálata és ez az áldozata, hogy itt fél év alatt 211 ezer órát
teljesítettek, mondjuk, hogyha ezt elosztom a 3700 taggal, 70 kömyékén tudunk lenni
fejenként, amibe a családok és a gyerekek is beletartoznak. Nyilván, amikor a fíatalok esetében
a megélhetés, az elindulás, a pályakezdés, a jövőkép fölmerül, akkor az egy társadalmi
kérdéssomak a megválaszolatlansága, hogy miért nem fér bele a polgárőr tevékenység és
gondolat fölmerülése a fíataloknál. Tehát odáig, hogy aki fiatal, és hazamegy, és van, aki enni
ad, és van, aki gondoskodik róla, addig ez egy nagyon izgalmas és felemelő dolog tud lenni.
Amikor arról van szó, hogy neki kell megteremti a lakhatást és a villanyszámla kifizetését,
akkor matekká válik. Es ittjön képbe az, hogy akár a megyei közgyűlés szerepe, akár pedig a
polgárőr egyesületeknek a szerepe az - és persze a politikai többség szerepe is másik oldalról,-
hogyha a polgárőrség és az önkéntes tűzoltók is akkora teljesítményt nyújtanak, hogy valóban
egy társadalmi működéshez már nemcsak szabad szemmel láthatóan, hanem meghatározza a
hozzájámlást, akkor a társadalom adhat ezért valamit. Es nem csak az eszközfinanszírozás az
érdekes. Tehát amíg erre a kérdésre nincs politikai válasz, addig a polgárőrök személyes
áldozata az egyre nagyobb, és a probléma, hogy az életkorban kiíütnak azok, akik ezt
megalapozták és felépítették, akkor továbbra is probléma lesz, hogy akkor hogyan fogjuk
folytatni. Mert a rendszer a rendőrség részéről, a társadalom részéről már ráépült a polgárőrők
tevékenységére. Tehát a kérdés stratégiaijellegű.
Ismételten azt kell mondanom, hogy nagyon köszönjük ezt a munkát, és ezt is azért mondtam
el így, hogy politikai felelőssége minden döntéshozó testületnek, hogy ezt a kérdést így vesse
föl, és így vonja végig a társadalom vonalain, nem pedig politikai erőérvényesítésben.
Köszönöm szépen!

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen a hozzászólásokat. Hámori György képviselő úr kért szót!

Hámori G ör ké viselő

Köszönöm szépen! Felszólalásom csak annyi, hogy elnök úmak a Fidesz KDNP frakció
nevében nagyon köszönjük a munkáját, köszönjük a megyében működő polgárőr egyesületek
munkáját. Nálunk is van egy jól működő aktív egyesület, és tudom, hogy milyen áldozatot
hoznak azért egyénileg, hogy valóban részt tudjanak venni a város életében. Ugyhogy azt
gondolom, és kérem, hogy tolmácsolja a megyébe a Fidesz KDNP frakció köszönetét és
jókívánságait. Köszönöm szépen!

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen! További hozzászólásokat nem látok. Nem tudom, kérdezem, elnök úr, hogy
kívánsz-e reagálni?



Funk József a G őr-Moson-So ron Várme ei Pol árőr Szövetsé elnöke
Először is nagyon köszönöm a méltató szavakat, tanár úr és képviselő urak. Való igaz, hogy
beszéltünk erről, a szigetközi képviselőknél már lépések történtek, illetve elindultunk, a
Mosonmagyaróvári Rendőrkapitányság összehívta a vízfelületekkel foglalkozókat a
rendőrségtől kezdve az önkéntesekig, ök koordinálják az ottani tevékenységet. Az önkéntes
tűzoltó egyesületekkel való kapcsolatain több településen működik közös egyesület, mind az
enesei, mind az ásványrárói egyesület, illetve a speciális mentöcsapatok, tehát a
katasztrófavédelem által leigazolt speciális mentőcsapatok között is szerepelnek polgárör
egyesületek, illetve közös szervezetek. Tehát nyitottak vagyunk erre a kérdésre, tehát ammt
lehetöség van rá, akkor minden további nélkül állunk elébe, és megpróbáljuk a saját
lehetőségeink szerint támogatni ezt a tevékenységet és a munkát. Valóban én kifelejtettem,
illetve nem ejtettem szót a szóbeli kiegészítésben a szeptemberi iskolakezdési országos
akcióról, ahol gyakorlatilag a megyénk összes polgárör egyesülete szeptember hónap
keretében, de van olyan település, ahol gyakoriatilag amíg tanév folyik, addig minden nap kint
vannak, reggeli iskolakezdésnél is segítik a biztonságos iskolába jutást, és ez egy országos
akció, de mi is részt veszünk ebben a tevékenységben és a munkában. Ügyhogy most ez a fő
csapásirány mindamellett, hogy természetesen a közbiztonságra is megpróbálunk odafigyelni
és segíteni a rendőrök munkáját. Én még egyszer nagyon szépen köszönöm a lehetőséget, és
köszönöm az önök segítségét és támogatását, hogy a saját területükön a polgárőr tevékenységét
és a munkát elismerik és segítik. És természetesen a későbbiekben is számítunk az önök
támogatására és segítségére. Köszönöm szépen.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Köszönöm szépen a tajékoztatást. Nekem is az a kérésem, hogy szolgáljátok a vármegye
lakosságát továbbra is földön, vízen, levegőben, ahogy eddig is, a fiatalok bevonásához issok
sikert kivánok és köszönöm az összes aktív és kevésbé aktív polgárőmek is a munkáját. Egy
dolgunk maradt, hogy a határozati javaslatot elfogadjuk. Kérem, aki egyetért az
elhangzottakkal és a polgárőrök munkájának a tájékoztatójával, az szavazzon.

A közgyűlés 16 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

25/2024. IX.06. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-Sopron
Vármegyei Polgárőr Szövetség munkájáról szóló tájékoztatót tudomásul vette.

Határidő: 2024. szeptember 6.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

2. na irendi ont
A G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata 2024. évi költsé etésének
módosítása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérdezem a képviselötársaimat, hogy van-e kérdés, észrevétel. Szabó Zoltán képviselő úr.
Parancsolj!



Szabó Zoltán ké viselő
Köszönöm! Végül is egyik oldalon viszonylag rövid elöterjesztés, de valójában biztos én
vagyok a kevésbé white szemű, nem derül ki, hogy mire költöttünk el nyolc milliót, el tudná
ezt valaki magyarázni? Köszönöm szépen!

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Felkérem a pénzügyi iroda munkatársát a tájékoztatásra. Nem tudom, érthető volt-e a kérdés,
amit a képviselö úr feltett. Csak azért egy kis pontosítás kellene, hogy mire adjon választ a
pénzügyi iroda munkatársa.

Szabó Zoltán ké viselő

Itt a módosításnak a legelső táblájánál lehet látni, hogy nagy mozgások nincsenek, de van egy
tétel, ami valahogy egyebek, és talán valami reprezentációs nem tudom, micsoda, és ezt mire
költöttük.

Tolnai Henriett az Onkormán zati Jo i és Gazdasá i Iroda munkatársa

Tehát összességében 8 millió forinttal változott a költségvetés, tehát 8 millió forinttal kevesebb
lett a bevételi előirányzat az eredeti költségvetéshez képest. Ez abból adódik, hogy egyrészt az
előző évi maradványigénybevételnél a korrekciós tételek az önkormányzatnál, tehát
összességében 8 millió forinttal csökkent az előző évi maradvány igénybevétel. Ez annyi, hogy
az önkormányzatnál a maradvány 9 millió 585 ezer forinttal csökkent, mert a kifízetett előleg
is bele lett számolva, amikor csináltam a költségvetést az előlegre, amit a vizuáltechnikai
eszközök vásárlására fordítottunk, és ennek az elölege itt bele lett számolva, még amikor az
eredeti költségvetést készítettem. Illetve az év végi valuta, deviza értékelés árfolyamnyeresége
is szerepel benne, amit le kellett vonjak a tényleges, tehát a beszámolónál korrekciós tételként.
Illetve a hivatalnál pedig a tb-ellátásokra, amit kaptunk pénzt, tehát a kifízetett tb-ellátásokra,
az meg nem került figyelembevételre a megállapított maradványnál. Tehát ez az a 8 millió
forint, amivel csökkent a bevételünk. A kiadásoknál ez úgy néz ki, hogy párhuzamosan
mozdulnak a kiadások. A személyi juttatásoknál, a hivatalnál a betervezett reprezentációs
kiadás az nem volt elég, és volt egy repiszámla. Tehát 202 ezer forinttal megnött emiatt a hivatal
személyi juttatása, mert a reprezentációs kiadás a személyi juttatások között kell, hogy
elszámolásra kerüljön. Ajárulékok összege nem változott, a dologi kiadások tízmillió forinttal
emelkedtek összességében. Az önkormányzat dologi kiadása 2 millió 514 ezer forinttal
emelkedett. Ez itt a Töltésszer utcai áramszámla, 1 millió 201 ezer forinttal változott. Ennek
kapcsán változott az áfa-elöirányzat és az egyéb dologi kiadások előirányzata 1 millió 215 ezer
forint, és ez azért, mert az önkonnányzat áfa alannyá vált, vagyis áfafizetővé vált, és ez annak
az előirányzata. Tavaly még alanyi mentesek voltunk, átléptük az alanyi mentesség határát,
emiatt áfabevallók lettünk, tehát ez az áfakiadásnak az elöirányzata. A hivatalnál a dologi
kiadások előirányzata 7 millió 966 ezer forinttal növekedett. Egyrészt a karbantartási
kiadásokból átvezettünk a beruházási kiadásokra, másrészt pedig a szakmai tevékenységet
segítő szolgáltatások előirányzata 5 millió 580 ezer forintra emelkedett. Ezek a különbözö TOP
pályázatok tervezési díjai, amit nem tudtunk még a tervezéskor, és pluszban fölmerültek, ez
abból adódik, ez az 5 millió 580 forintos emelés, illetve 1 millió 105 ezer forinttal emelkedett
az egyéb szolgáltatások előirányzata. Ez pedig a hivatal szakrendszereinek az éves használati
díja, ami nem szerepelt az eredeti költségvetésben. Es itt is van, hogy az általános forgalmi adó
ezek miatt a kiadások miatt emelkedett, tehát az előzetesen felszámított áfa összege 1 millió
466 ezer forinttal nött. Az egyéb működési célú támogatások kiadása pedig, itt 40 millió
forintot visszafízettünk, a különböző támogatási előlegek kerültek visszafizetésre, ami nem azt
jelenti, hogy véglegesen visszafizettük, csak az elszámolási határidöig az adott
önkormányzatok nem valósították meg, amit vállaltak, és emiatt majd aztán újra vissza fogjuk
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kapni ezeket a pénzeket. Tehát ezek vissza fognak kerülni hozzánk, ez egy átmeneti, hogy
visszafizettük, de újra le lesz igényelve ez a 40 millió forint majd. Tehát ez nem effektíve
kiadás, de mégsem új kiadás. A beruházási kiadások 959 ezer forinttal emelkedtek, az
önkormányzatnál vettük a ledfalhoz ezt a szekrényt, és ez volt 518 ezer forint, és a hivatalnál
pedig 441 ezer forint volt, ebböl informatikai eszközt és íróasztalt vásároltunk be. A tartalék
emiatt a mozgások miatt, ez a 60 milliós csökkenés leginkább emiatt a 40 milliós egyéb
támogatás-visszafizetés miatt van. De ez aztán majd fog változni. Ez egy június 30-ai állapot
szerinti előirányzat-módosítás, majd a szeptember 30-i állapottal, illetve az év végi állapottal
módosítjuk a költségvetést.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen Tolnai Henriettnek a pénzügyi irodáról a tájéköztatás.
Ami akkor a legnagyobb tétel, ez a támogatás-visszafízetés, ezt úgy kell elképzelni, hogy mi
konzorciumi partnerei vagyunk, mármint a polgármester, az önkormányzati hivatal
konzorciumi partnere településeknek, és amikor a település a támogatást elnyeri, támogatási
szerződést köt, akkor megkapja előlegben a projektnek a különböző kifizetéseire elölegként azt
az összeget, ami a támogatási szerződésben jár. H nem teljesíti addig a határidöig, nem
használja fel ezeket a pénzeket, akkor azokat az előlegeket vissza kell adni. De amennyiben a
projektmegvalósítás megkezdődik, mert lehet, hogy egy évet kell vámi az építési engedélyre
és akkor indul el a beruházás, akkor újra megkapja elölegként a település, és mivel mi
konzorciumi partnerei vagyunk a projektmenedzselési feladattal ezeknek a munkáknak, így
nyilván az arányos részét mi is megkapjuk elölegben, és mi is visszaadjuk, hogyha a projektnek
a megvalósítása hullámzóan megy. Tehát ennek ez a lényege. Igazából mindig akkor kapjuk
meg véglegesen a pénzt, amikor az államkincstár a záróellenőrzést megtartja, a
záródokumentáció el van fogadva, és akkor tulajdonképpen minden előleg vissza van fizetve,
és akkor helyette megkapjuk véglegesen a támogatást, tehát ez ennek a része.
Akkor, hajól emlékszem, a reprezentációra olyan 211 ezer forint ment el. En azt gyanítom,
hogy a választási bizottságnak lehetett a virsli meg a szendvics a választás napján, amikor itt
24 óráztak a választási bizottság tagjai, tehát feltételezem, hogy ez a pogácsa és ásványvíz
költsége lehetett, de egyéb reprezentáció eddig nem volt jellemző itt a vármegyei
önkormányzatnál. Most majd lesz, mert a díszközgyűlésen lesz valamiféle étel, úgyhogy azt
hiszem, az is nagy reprezentációs kiadásként szerepel, de olyanjellegű, amire a képyiselö úr
szerintem gondolt, főleg 8 millió forint körüli értékben, olyan itt nem fordulhatott elö. Ugyhogy
ezeket én sem tudtam, hogy mik voltak a konkrét átvezetések, mert nyilván ez a hivatali
működésböl adódóan rendszeresen van. Köszönjük szépen Heni a tájékoztatást. Örülök neki,
mert szerintem 10 év alatt ilyen nem volt, hogy a negyedéves vagy a féléves beszámolóról ilyen
részletesen tudtunk beszélni. De annak viszont örülök, hogy felkészült kollégák vannak, akik
minden kérdésre tudják a választ, úgyhogy ez megnyugtató, hogy így tudom átadni majd az
önkormányzatot. Szóval akkor kérem, hogy a rendeletteryezetröl szavazzunk.

A közgyűlés 14 igen szavazattal és 2 ellenszavazattal megalkotta a 6/2024. (IX. 9.)
önkormányzatí rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva).

3. na irendi ont
A 2024. évi várme ei kitüntető cím és kitüntető dí'ak odaítélése.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Zárt ülés
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NémethZoltán a köz űlés elnöke
A zárt ülés határozatát gyorsan ki is hirdetem, a közgyűlés a Győr-Moson-Sopron Vármegye
Díszpolgára Kék Szalag Kitüntetö címet Dr. Mester László ügyvéd részére, a Kormos István-
díjat Kovács Alajos fafaragó, a népművészet mestere részére, valamint a Meller Ignácá-díjat a
Greiner Bio-One Hungary Kft. részére adományozza.

4. na irendi ont
AIa ítván támo atása.

EIőadő: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Az előterjesztést a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta és változtatás nélküljavasolja
a közgyűlés elé terjesztését.
Az előterjesztést mindenki megkapta, akkor kérem, hogy ha nincs hozzászólás, akkor
szavazzunk a határozatijavaslatról.

A közgyűlés 16 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

29/2024. X.06. határozat
1. A Győr-Moson-Sopron Megyei Onkormányzat Közgyűlése hozzájárul az alábbi

alapítvány részére összesen 100.000 Ft összegű támogatás átadásához.
Gartáért Alapítvány (9330 Kapuvár, Wesselényi u. 9. ) 100.000 Ft

A Gartáért Alapítvány által Dr. Faragó Sándor múzeumalapító, történész születésének
100. évfordulója alkalmából 2024.09.23-án szervezett jubileumi emlékülés és
könyvbemutató szervezési költségeire fordítanák a támogatást (jubileumi emlékkönyv
kiadási, nyomdai költségei).

2. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Onkormányzatának Közgyűlése felkéri Elnökét az
alapíh?ány képviselőjével a támogatási megállapodás megkötésére.

Határidő: 2024. szeptember 6. - elfogadásra
2024. szeptember 20. - aláírásra

Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

5. na irendi ont
Tá'ékoztató az átruházott hatáskörben hozott döntésekről.
EIőadó: Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérdezem a képviselötársaimat, hogy van-e kérdés, vélemény, észrevétel, nem látok ilyet,
akkor kérem, hogy szavazzunk.

A közgyűlés 16 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

30/2024. IX.06. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről szóló tájékoztatót tudomásul veszi.
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Határidő: 2024. szeptember 6.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. na irendi ont
Inter ellációk kérdések.

NémethZoItán a köz űlés elnöke
Interpelláció, kérdés az szmsz-ben megjelölt határidőig nem érkezett.

7. na irendi
Esvebek.

ont

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Ivanics Ferenc képviselő úr kér szót.

Ivanics Ferenc a köz űlés alelnöke
Rövid leszek, köszönöm szépen, elnök úr, tisztelt közgyűlés. Szeretném megköszönni a megyei
közgyűlés támogatását. Ugye 2003-ban alakult meg a Fertő-táj Világörökség Egyesület, amely
a tíz fertöparti önkormányzatot fogja össze, és a megyei önkormányzat ebben részt vesz. Az
elmúlt ciklusban is a megyei önkonnányzat delegáltjaként vettem részt ebben a munkában,
úgyhogy ezt szeretnénk megköszönni. Az elmúlt öt év alatt a nagyobb pályázatok közül tíz
pályázat valósult meg, összesen 516 millió forint értékben. Ebben van egy Interreg pályázat és
más pályázat is, aminek a révén létre lehetett hozni egy kiállítást Fertőszéplakon. Ha valaki
Fertöszéplakra látogat, akkor a kastélyban, az emeleti részen, a Peisonia Központban
megismerkedhet a Fertö táj világöröksége értékeivel. Aztán nyilván utána meg tudja nézni,
hogy mi van. Rendezvényeket szerveztünk, amelyekben a kömyékbelieknek próbáltuk
megmutatni, hogy a Fertő-táj világörökség mit jelent, úgyhogy köszönöm szépen a megyei
önkonnányzat ehhez való hozzájámlását.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen! További bejelentkezést nem látok, akkor én aimyi tájékoztatást szeretnék
még adni, hogy a mostani döntésünknek megfelelően a kitüntetö címeket a helyi
önkormányzatok napjához kötödö ünnepségen, 2024. szeptember 25-én 10. 30 órai kezdettel
adnánk át itt a vármegyei rendezvényközpontban, tehát akkor lenne a díszközgyűlésünk. A
meghívók talán már kiküldésre is kerültek, vagy folyamatban van a kiküldésük. Ha jól
emlékszem, akkor szeptember 20-a 12 órai visszajelzési határidőt kértünk, ez a képviselőkre is
vonatkozik, tehát azért, hogy rendezvénytechnikai okokból ezeket az információkat tudjuk,
ezért kell a visszajelzés a képviselök részéröl is. Ügyhogy szeretettel várunk mindenkit. En még
- bár nyilván találkozhatunk még, vagy találkozunk még szeptember 25-én- mindenkinek
szeretném megköszönni az aktivitását, a munkáját, amit itt az elmúlt idöszakban, illetve ebben
az önkormányzati ciklusban, vagy annak egy idöszakában végzett. Nagyon szépen köszönöm,
és jó egészséget kívánok mindenkinek, és az új ciklus közgyűlésének hasonlóan sikeres,
eredményes, vagy akár még eredményesebb munkát kívánok, mint a jelenlegi volt, úgyhogy
még egyszer köszönöm szépen mindenkinek ajelenlétét, és akkor az ülést bezárom.
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G y ő r, 2024. szeptember 19.

dr. Malomsoki sh^án

vármegyei jegyző

L .

^

Németh Zoltán
a közgyűlés elnöke
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